
listopad 2008

Úvodem několik slov  pana starosty
Byl jsem požádán, abych na stránkách našeho zpravo-

daje reagoval na článek  pana Cibulky o čerpání z fondů 
Evropské unie. Nevím ale proč. Pan Cibulka si omílá po-
řád svou. Nejdříve, že žádné dotace neseženeme (teď by 
nám zase radil, jak použít integrovaný operační program, 
kde se zdá, že se žádostí předloženou sdružením naší obce 
a kraje na multifunkční centrum v zámeckých jízdárnách 
můžeme uspět).  Reagovat na články autora, který není ani 
občanem naší obce,  považuji v tomto případě za ztrátu  
času. Ostatně samotný zpravodaj vydávaný občas Českým 
fortelem je spíše reklamní záležitostí hotelu My (i když 
sem tam z reklamy vybočí, když nám potřebují  například 
sdělit něco o tom, co si o lednických občanech myslí, nyní 
třeba o zabraném majetku po sudetských Němcích). 

Na dotaz, jestli  se plánuje oprava chodníku na ulici 
21. dubna (u Zámeckého hotelu), odpověď zní: s opravou 
chodníku počítáme. Potřebujeme ale nejdříve vyřešit 
majetkové záležitosti, abychom mohli požádat o staveb-
ní povolení.

Informace o kanalizaci: V současnosti byla provedena 
aktualizace harmonogramu prací na kanalizaci, která 

se týká ulic Slovácká, Cihlářská a  21. dubna. Zahájení 
poslední větve na Slovácké se posunuje na leden, stejně 
jako ulice 21.dubna, druhá část Cihlářské by pak měla být 
zahájena 1.4.2009.

Poplatky: S blížícím se koncem roku probíhají přípravy 
rozpočtu pro rok 2009. Na nejbližším jednání zastupitel-
stva budou v této souvislosti řešeny také jednotlivé po-
platky. Mezi občany nejvíce sledovaným  bývá poplatek 
za svoz TKO, který se dotýká všech obyvatel, i když ně-
kterým skupinám obyvatelstva jsou poskytovány slevy. 
Výše poplatku se v roce 2008 neměnila a zůstala na částce 
400 Kč na občana stejně jako v roce 2007. Skutečná výše 
nákladů však činila o zhruba 100 Kč výše.  I v souvis-
losti s investicí do sběrného dvora, kde jsme sice získali 
maximální možnou dotaci, je navrhováno pro další rok 
navýšení. V roce 2009 se nám zřejmě podaří  náklady za-
chovat na úrovni předcházejícího roku (jistě se zde proje-
vuje poctivý přístup řady z vás k separaci odpadu), takže 
případné navýšení by nemuselo být  nijak výrazné. 

RNDr. Libor Kabát, starosta obce Lednice

U příležitosti dne vzniku samostatného Českoslo-
venského státu položili 28. 10. 2008 předseda kultur-
ní komise Jan Vodáček společně s jejím jednatelem 
Zdeňkem Loukotou v zastoupení členů Rady obce 
Lednice u památníku padlých lednických občanů 
z 1. světové války na místním hřbitově pamětní ky-
tice, a tím uctili jejich památku. 

 Za kulturní komisi Marie Míšová

Vzpomínka na vznik 
Československé republiky

Co se událo



2

Michaela Cibulková /místopředsedkyně MS ODS 
Lednice/ připravila pro občany Lednice a okolí stylovou 
slavnost. Po úvodních projevech bylo hlavním bodem 
programu vystoupení Klubu vojenské historie z Břeclavi. 
Součástí programu byla také výstava zbraní a insignií prv-
ní republiky, vystoupení dechové kapely Lanžhotčanka a 
dětského folklorního souboru Žižkovjánek.

„Odkaz T. G. Masaryka je třeba stále připomínat, pro-
tože lidé dnes mají pramálo idolů, ke kterým by vzhlíželi 

a jejímiž názory by se  řídili také v běžném životě. TGM 
rozhodně takovým vzorem byl a stále je. Je také potřeba 
vyzdvihnout odkaz našich legionářů, bez kterých by 
nevznikla naše republika. Je potřeba připomenout, že 
také dnes naši vojáci v Afghánistánu, nebo Iráku bojují 
za naši svobodu, za naši republiku stejně jako legionáři, 
kdysi na daleké Sibiři proti bolševikům a komunismu a 
nesvobodě.“ řekla v projevu Michaela Cibulková. 

Text: Michaela Cibulková

28. 10. 2008 - státní svátek 
byl v Lednici oslaven stylově 
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O historii založení Československé republiky toho bylo 
napsáno a řečeno již mnoho. Já bych Vám proto dnes pro-
střednictvím úryvků ze statě Františka Čapky z knihy 
„Městečko Lednice“ rád přiblížil, co se před devadesáti 
lety dělo u nás v Lednici a jejím okolí, kde zrod republiky 
provázely velmi dramatické okolnosti:

Rostoucí německý nacionalismus v Lednici i mnoha 
dalších okolních obcích na Mikulovsku vedl počátkem 20. 
století k oslabování zdejších českých menšin. Podle sčítání 
obyvatelstva v r. 1910 žilo v Lednici celkem 2377 občanů, 
z nichž se 2246 hlásilo k německé národnosti.

K zostření národnostních vztahů došlo po vypuknutí 
1. světové války. Lednická radnice a místní němečtí naci-
onalisté přivítali válku s nadšením, neboť věřili v brzké 
vítězství rakouských a německých zbraní. Tento postoj 
byl také ovlivňován blízkým Mikulovem, který předsta-
voval centrum německého nacionalismu na jižní Moravě. 
Rozhodující většina německého obyvatelstva  proto až 
do konce války podporovala rakousko – uherské moc-
nářství. Nacionalismus a ekonomické napojení na Vídeň 
byly tedy hlavními motivy snahy německých politických 
stran zde vyhlásit vlastní německou provincii a připojit 
ji k Rakousku.

Už druhý den po vyhlášení československé samostat-
nosti, tedy v úterý 29. října 1918, se zástupci německých 
politických stran z okresu sešli v Mikulově a rozhodli se 
požadovat právo na sebeurčení pro německo – rakouský 
stát. Byla zvolena německá okresní rada (v níž také zase-
dal první ředitel německé vyšší ovocnické a zahradnické 
školy v Lednici, dvorní rada Wilhelm Lauche), která ve 
svém provolání zdůraznila, že se německý okres Miku-
lov domáhá práva na sebeurčení a žádá vyčlenění z čes-
koslovenského státu. 3. listopadu pak byla ve Znojmě 
vyhlášena provincie „Deutschsüdmähren“ („Německá 
jižní Morava“). Do tohoto území spadalo celkem 9 měst 

a 186 obcí včetně Lednice (německé i židovské). Němečtí 
politikové na jižní Moravě mohli od konce října zcela 
volně, neomezeně formulovat svoje požadavky, agitovat, 
svolávat shromáždění a sepisovat rezoluce. K jednomu 
takovému shromáždění došlo také v Lednici, kde na 
shromáždění lednických občanů vystoupil mikulovský 
právník dr. E. Radda. Na shromáždění bylo odsouzeno 
„násilné zabírání území“ s německým obyvatelstvem a 
jeho začleňování do československého státu.Ve stejném 
období byly vytvářeny německé jednotky lidové obrany 
– volkswehr a napětí v oblasti nadále narůstalo. Přitom 
bylo stále více jasné, že nacionální iredentistický postup 
německých politiků je odsouzen k nezdaru. Většina ob-
čanů byla příliš vyčerpána válečnými útrapami, hospo-
dářskými a vyživovacími potížemi a chtěla mít již klid 
pro práci a každodenní život.

V českých vesnicích na jižní Moravě však již od konce 
října probíhal nábor do československých vojenských 
jednotek, do prvních listopadových dnů spadají počátky 
formování tzv. Slovácké brigády na Hodonínsku, která 
spolu s jednotkami československé armády začala od 
poloviny listopadu obsazovat obce na jižní Moravě. K vo-
jenskému obsazení Lednice I. praporem Slovácké brigády 
došlo 30. listopadu 1918. V noci z 30. 11. na 1. 12., v 5 hodin 
ráno, dorazilo z Břeclavi 450 mužů, kteří odzbrojili místní 
německou domobranu a usadili se na zámku, v obecním 
domě a různých domech. Z Lednice byl pak veden 15. 
prosince útok V. praporu Slovácké brigády na Mikulov. 
Separatistická aktivita německých politiků byla v krátké 
době rozdrcena. Lednice se tak stala součástí Českoslo-
venské republiky. Pražskou vládou byl pak do čela obce 
dosazen správní komisař Josef Václav Czapka, který se 
později stal prvním poválečným starostou Lednice.

Jaroslav Martinek, zastupitel obce, 
předseda Místního sdružení ODS

28. říjen v Lednici - historie

V sobotu 1.11.2008 uspořádal místní Hippoclub již 13. 
ročník Hubertovy jízdy na zakončení jezdecké sezony.

Sjelo se celkem padesát účastníků, kteří buď jeli na 
koních, nebo v kočárech.

Hubertovu jízdu - hon na lišku zahájila Ludmila 
Myslíková, seznámila všechny s pravidly jízdy a před-
nesla Hubertovo poselství, neboť sv. Hubert je patronem 
i jezdců a koní.

Masterem honu byl ustanoven pan Zdeněk Myslík, jel 
na starokladrubském hřebci „Favory“, lišku jela slečna 
Petra Martonfiová na klisně „Efedra“, psa dělala Gábinka 
Kadidlová na koni „Míša“. Nejmladším účastníkem byla 
čtyřletá vnučka majitelů Hippoclubu, Karinka Myslíko-
vá, které musel být také na zahájení této jízdy osedlán 
poník - její neoblíbenější „Maruška“.

Počasí bylo na tento den jako stvořené, projeli jsme 
téměř celý Lednicko-valtický areál, samozřejmě s pře-
stávkami u vzácných památek, kde se museli jezdci 
posilnit a občerstvit.

Na přestávce u Rendez-vous liška ztratila ohon, tak 
zúčastnění jezdci měli za úkol jej najít.

Nálezcem liščího ohonu a vlastně vítězem honu se 
stala paní Zdena Kloučková z Prahy.

Večer následovalo soudní přelíčení, kde byli odsou-
zeni za prohřešky jak jezdci, tak účastníci na kočárech. 
Pěkný den jsme pak zakončili taneční zábavou, k posle-
chu i k tanci hrála skupina Kombet z Hodonína.

Děti nezůstaly opět pozadu a bavily účastníky svým 
pěveckým a hudebním vystoupením /Karinka, Franti-
šek a Manuel/.

Hubertova jízda
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 Kdo by neznal Hubertovo poselství, kterým se tato 
jízda zahajuje, tak Vám ho nyní sdělím:

 
Právě došel pozdrav milý, od Pána jež v tuto chvíli,
sleduje nás zrakem svým 
a zdraví nás svým poselstvím.

Já, Hubertus lesů Pán, sezonou jsem jim ukonán.
Někde celkem dobrá byla, jinde moc se nezdařila.
Proto, když čas se začíná krátit, 
snažte se teď náladu mou vrátit. 

Jeďte jízdu plnou vzruchu, 
avšak v přátelském jen duchu.
Komu zem se dotkne gatí, nebo v příkopu se ztratí,
litrem vína pokutu svou splatí.

Toho, kdo by skoky vynechal, objel je a chtěl jet dál,
nepřísnější čeká trest: dva litry za každou lest.
Kdo se dříve vrátí z lovu, ten platí litr bez pardonu.
Komu čest, tomu sláva ...... liščí ocas čest mu vzdá-
vá.
 Lovu zdar ..... z d a r r r......... 

Za kulturní komisi Marie Míšová

V neděli 9. 11. 2008 se uskutečnila u kaple sv. Huberta, 
patrona lovců, již 2. svatohubertská mše. Kaple byla po-
stavena již v roce 1854 stavitelem Lichtenštejnského rodu 
Janem Heidrichem podle plánů Jiřího Wingelmüllera.

Tímto se této stavbě vrací po mnoha letech její sym-
bolické poslání a jistý duchovní význam. Mši sloužili 
poštorenský farář Ladislav Langr a valtický farář Jiří 
Grmolec.

Akci, která se již stává tradicí, zorganizovala MO 
KDU-ČSL Lednice a jejím duchovním otcem je Ing. Jiří 
Rotschein. Bohoslužbu odtroubili trubači z MZLU v Br-
ně a zazpíval též mužácký sbor Charvatčané. V průvodu 
se akce zúčastnili členové řádu sv. Huberta, psovodi a 
sokolníci. Na koni přijel též sám svatý Hubert se svou 
družinou (v podání pana Jiřího Švásty).

Postřehy z 2. svatohuberstké mše
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Je třeba říct, že tato akce byla v pravdě velmi důstojným 
svátkem všech myslivců a lidí s přírodou spjatých, za což 
patří dík firmám Autoškola Svoboda Lednice, Hippoclub 
Lednice, Povoznictví Jiří Švásta, Jan Vodáček ml. a v nepo-

slední řadě též Ing. Jiřímu Rotscheinovi, kteří se společně 
s MO KDU-ČSL Lednice na jejím uspořádání organizačně 
či sponzorsky podíleli.  

Jaromír Jelínek, předseda MO KDU-ČSL Lednice 

Ve čtvrtek 23. 10. 2008 se v lednických lázních uskuteč-
nila módní přehlídka, kterou pro Vás společně připravi-
ly Lázně Lednice, obec Lednice a módní studio „Elisha“ 
z Velkých Pavlovic.

Za účasti ředitelky Lázní Lednice paní Aleny Ďurišové 
a předsedy kulturní komise Rady obce Lednice pana Jana 
Vodáčka zahájila v 19:00 hod. paní Eliška Tomková ze 
studia „Elisha“ úvodním proslovem samotnou, bezmála 
dvouhodinovou módní přehlídku. Návštěvníci si mohli 
na přítomných modelkách prohlédnout nejnovější kolekci 
zimních kabátů, kozaček, kostýmů, společenských šatů, 
šátků a nejrůznějších módních doplňků.

Zpestřením této akce byla bohatá tombola, kde si ma-
jitelé vylosovaných vstupenek mohli odnést například 
dárkové poukazy na léčebné procedury v lázních, či 
balíčky kosmetiky nebo i vína.

Myslím si, že se tato akce velmi vydařila a velké podě-
kování patří též všech sponzorům, kteří přispěli svými 
dary do výše zmíněné tomboly: Restaurace a pension 
ONYX, Top Optik Grůzová, 1. Plavební, Řeznictví Švéda, 
Vinařství Rostislav Kosek Mikulov.

Za kulturní komisi Zdeněk Loukota

Módní přehlídka

Brigáda na místním hřbitově
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Stejně jako v loni,tak i letos uspořádali členové Sdruže-
ní postižených civilizačními chorobami základní organi-
zace v Lednici 24. 10. 2008 brigádu, jejíž náplní byl úklid 
místního hřbitova, především pak spadaného listí.

Dovoluji si touto cestou za jejich obětavost jménem 
obce Lednice poděkovat.

Jan Vodáček

V Lednici se opět 
cvičilo

Po úspěšném dubnovém semináři „ Cvičení proti bo-
lesti a stresu“ se tato akce rozšířila o podzimní „Zdravé 
cvičení pro všechny“. 

V sobotu 8.11.2008 se sjelo z Břeclavska asi 30 zájemců , 
aby si zacvičili se zajímavými rehabilitačními pomůckami 
(stability trainer, flexibary, velké míče), a vše se zakončilo 
v lázeňském bazénu na hodině aquafittness. 

Nedílnou součástí tohoto semináře je i zdravé občerst-
vení, které připravily  ženy z ASPV Moravan Lednice (p. 
Jelínková, Šuldesová, Burýšková, Chládková a Gálová).

 Předsedkyně RC ASPV Břeclav Mgr .Zdena Horníčko-
vá všem organizátorům děkuje a těší se na další setkání, 
které bude už tradičně v dubnu 2009.

Mgr. Dagmar Košťálová
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Nově vytvořené družstvo starších žáků ve složení 
David Kružík, Jan Garčic, Vojtěch Pixa a Michal Homola 
se zúčastnilo 6.11.2008 okresního kola soutěže škol ve 
stolním tenise. Po velkém boji získali nadějní sportovci 
3. místo. Blahopřejeme. 

J. Jelínek, trenér

Úspěchy mladých stolních tenistů

Od pátku 14. 11. do neděle 16. 11. probíhalo ve Znojmě 
Mistrovství České republiky v country tancích mládeže. 
Naši obec v něm reprezentoval country kroužek žáků 
ZŠ Lednice. Naši malí tanečníci mají za sebou celou 
řadu veřejných vystoupení, mohli jste je vidět v Lednici, 
Bulharech i Břeclavi, toto byla ale jejich první soutěžní 
zkušenost. V kategorii Nováčci se z devíti soutěžních 
choreografií umístili na krásném pátém místě. 

Celé mistrovství bylo výborně 
zorganizováno, účastnilo se ho 
370 tanečníků (od 7 do 17 let) a 70 
členů doprovodu. Byl to pro nás 
všechny ohromný zážitek. Sou-
těžící byli rozděleni na nováčky 
(ještě nikdy nesoutěžili), mladší 
(do 12 let) a starší (12 – 17 let) 
a rozřazeni do kategorií podle 
typu choreografie. Soutěžilo se 
v line dance, country dace, ná-
rodních tancích a country show. 

Naši tanečníci zatancovali 
celou choreografii takřka bez 
chyby, zatím to byl jejich nejlepší 
výkon. Proto taky očekávali vyš-
ší umístění. Vzhledem k tomu, že 
v kategorii nováčci byli sloučeni 
starší i mladší, bylo páté místo 
zcela v pořádku. Nakonec se 
z obdrženého poháru radovali 
a hned vymýšleli systém, podle 
kterého si ho budou doma stří-

dat. Pro mě, jako vedoucí, bylo mistrovství ohromnou 
zkušeností. Viděla jsem spoustu zajímavých choreografií, 
dlouze jsem diskutovala s porotou a díky tomu nasbírala 
nové zkušenosti, které se budu snažit přenést do praxe.

Musím poděkovat rodičům, vedení ZŠ Lednice a Obci 
Lednice za podporu, bez níž bychom se mistrovství ne-
mohli zúčastnit.“

Ivana Toncrová

Mistrovství České republiky 
v country tancích.
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Mikulášské zpívání 
Datum:  5. 12.  
Místo konání: Zámecké náměstí
Organizátor: Obec Lednice
Kontakt: +420 519 340 986
 

Setkání s Mikulášem
(zábavné odpoledne pro děti) 
Datum:  6. 12.  
Místo konání: My Hotel
Organizátor: My Hotel
Kontakt: +420 519 340 130 
 

Adventní jarmark na Janohradě
datum: 6. – 7.12.
Místo konání: Janův hrad
Organizátor: Canimus Surdis
Kontakt: +420 603 813 648

Adventní jarmark 
Datum:  14. 12.  
Místo konání: Zámecké náměstí 
Organizátor: Obec Lednice
Kontakt: +420 519 340 986

Vánoční zpívání 
Datum:  19. 12. 
Místo konání: před budovou lázní Lednice
Organizátor: Lázně Lednice, Obec Lednice 
Kontakt: +420 519 304 811

Kulturní akce na měsíc prosinec

Pozvání
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12.00  Zahájení jarmarku a výstavy 
 o dění v naší obci v uplynulém roce
12.30 Vystoupení žáků ZŠ Lednice
13.00 Vystoupení národopisného souboru 
 Hrozének z Bulhar
13.30 Vystoupení žáků Mateřské školy Lednice
14.00  Cimbálové trio Rivus
15.00 Country tance ZŠ Lednice

PROGRAM ADVENTNÍHO JARMARKU 2008
15.30 Vánoční zpívání se souborem 
 Polyfonie břeclavského Gymnázia
16.00 Dechová hudba Rakvická 8
16.30 Mužský sbor slováckého sdružení Lanštorfčané
17.00 Když se dva perou….
17.40 Ohňová show skupiny Canimus Surdis
18.00 Ohňostroj
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Další informace – zajímavosti

Oznámení Katastrálního úřadu 
Obec Lednice oznamuje, že bude zahájeno vystavení obnoveného katastrálního operátu převodem do digitálního 

vyjádření v katastrálním území Lednice na Moravě - intravilán. 
Nový soubor geodetických informací a soubor popisných informací (obnovený katastrální operát) bude v soula-

du s ustanovením § 16 odst. 1 zákona č. 344/1992 Sb., o katastru nemovitostí České republiky ( katastrální zákon), 
ve znění pozdějších předpisů, vyložen k veřejnému nahlédnutí v zasedací místnosti Obecního úřadu v Lednici 
v období od 24. 11. 2008. do 5. 12. 2008 do 13.00 hodin. 

Zástupci Katastrálního úřadu pro Jihomoravský kraj, katastrálního pracoviště Břeclav budou přítomni v době 
vyložení každé pondělí a pátek od 8.00 do 13 hodin a dále ve středu od 13.00 do 17.00 hodin. 

Po celou dobu vyložení se mohou vlastníci nemovitostí a jiní oprávnění seznamovat s výsledky obnovy katast-
rálního operátu. Případné námitky lze podat pouze písemně, a to u zaměstnanců katastrálního úřadu přítomných 
u řízení nebo u Katastrálního úřadu pro Jihomoravský kraj, katastrálního pracoviště Břeclav poštou, nebo v poda-
telně a budou řešeny opravou chyby v katastrálním operátu podle § 8 zákona č. 344/1992 Sb. 

Upozorňujeme, že neúčast vlastníků a jiných oprávněných na řízení o námitkách a námitky, u nichž nebyla 
prokázána oprávněnost, nejsou překážkou pro vyhlášení platnosti obnoveného katastrálního operátu. 

Platnost obnoveného katastrálního operátu a ukončení platnosti dosavadního katastrálního operátu bude vy-
hlášena Katastrálním úřadem pro Jihomoravský kraj, Katastrální pracoviště Břeclav ke dni 28. 11. 2008.

Na Břeclavsku již přes rok probíhá výstavba a rozsáhlá 
rekonstrukce kanalizací a čistíren odpadních vod (dále jen 
ČOV). Prvořadým cílem projektu je zajistit, aby způsob 
odvádění a čištění odpadních vod byl v souladu s přísluš-
nými předpisy České republiky a Evropské unie. Všech 9 
řešených lokalit (Břeclav, Podivín, Mikulov, Valtice, Led-
nice, Hustopeče, Velké Pavlovice, Kobylí a Pohořelice) je 
na seznamu aglomerací větších než 2 000 EO, u kterých se 

Česká republika zavázala, že budou do konce roku 2010 
splňovat Směrnici o čištění městských odpadních vod.

Projekt Břeclavsko je rozdělen na menší celky – části A, 
B, C a D. Části A – C řeší rekonstrukce a výstavbu ČOV 
a kanalizací, část D řešila rekonstrukci a zvýšení kapa-
city úpravny vody v Lednici a propojení skupinových 
vodovodů. Tato část projektu byla letos koncem srpna 

Břeclavsko – rekonstrukce a výstavba 
vodohospodářské infrastruktury v povodí řeky Dyje

PROJEKT CCI 2004/CZ/16/C/PE/016

ČOV Lednice ČOV Lednice
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ukončena, jsou vydána pravomocná kolaudační rozhod-
nutí a úpravna vody je uvedena do zkušebního provozu, 
kdy se během jednoho roku ověří správná funkce nové 
technologie.

Celkové finanční náklady celého projektu jsou 57,1 
mil. EUR, přičemž financování je zajištěno z dotací Fon-
du soudržnosti (37,4 mil. EUR), SFŽP ČR (2,0 mil. EUR), 
vlastních zdrojů VaK Břeclav, a. s. a příspěvků měst a obcí 
zúčastněných na projektu (3,5 mil. EUR).

Tento projekt je spolufinancován Evropskou unií a 
Státním fondem životního prostředí ČR.

Tento projekt napomáhá ke snižování ekonomických a 
sociálních rozdílů mezi občany Evropské unie.

Příjemce podpory – investor: Vodovody a kanalizace 
Břeclav, a. s.

Řídící orgán: Ministerstvo pro místní rozvoj ČR
Zprostředkující subjekt: Ministerstvo životního pro-

středí ČR
Realizační orgán: Státní fond životního prostředí ČR

Kanalizace Lednice

Zápis se uskuteční  dne  9. 12. od 14.00 – do 16.00 hod.  
v mateřské škole. 

 Žádosti o přijetí dítěte si můžete vyzvednout v MŠ 
v druhé polovině měsíce listopadu.

 Při výdeji žádostí dostanete i evidenční list, na kterém 
potvrdí dětský lékař zdravotní stav vašeho dítěte a řádné 
očkování dítěte.

 Také budete seznámeni s kritérii pro přijímání dětí  
do MŠ – kritéria si stanoví každá MŠ samostatně podle 
platných zákonů a podmínek své školy.

 Odevzdané žádosti  9. 12. /při zápisu/ jsou v MŠ 
evidovány pro zahájení přijímacího řízení.

 Přijímací řízení do MŠ probíhá podle správního řádu 
a stanovených kritérií.

 Ve správní lhůtě vydá ředitelka MŠ rozhodnutí o při-
jetí, nebo nepřijetí do MŠ a v souladu se správním řádem 
je zašle či předá osobně rodičům.

Poznámka MŠ:  Kritéria pro přijetí k předškolnímu 
vzdělávání
1. děti, jejichž rodiče mají trvalé bydliště v Lednici
2. děti 1 rok před začátkem povinné školní docházky 
3. děti, které dovršily věk 4 let
4. děti, které dovršily věk 3 let, rodiče nepobírají rodičov-
ský příspěvek a budou hradit vzdělávání v plném rozsahu

Božena  Baroňová, ředitelka MŠ

Ředitelství Mateřské školy v Lednici , v souladu s vyhláškou č. 14/2005 Sb., o předškolním vzdělávání, 
§34 z.č. 561/2004 Sb., zákon o předškolním , základním , středním , vyšším odborném a jiném vzdělávání (škol-

ní zákon ) a zákonem č. 500/2004 Sb., správní řád v plném znění, vyhlašuje 

Zápis dětí do MŠ
na tři volná místa, s nástupem 5. 1. 2009

Obecní úřad Lednice upozorňuje, že z provozních dů-
vodů budou omezeny úřední hodiny pro občany, a to:
Pondělí  22. 12. 8,00 – 11,00 h 12,00 – 17,00 h
Úterý 23. 12. zavřeno
Středa 24. 12. Štědrý den (den pracovního klidu)
Čtvrtek 25. 12. 1. svátek vánoční (den pracovního klidu)
Pátek 26. 12. 2. svátek vánoční (den pracovního klidu)

Upozornění – změna úředních hodin Obecního úřadu v Lednici
od 22. 12. 2008 do 2. 1. 2009

Pondělí 29. 12. 8,00 – 11,00 h 12,00 – 17,00 h
Úterý 30. 12. zavřeno
Středa  31. 12. zavřeno
Čtvrtek 1. 1. 2009 Nový rok  (den pracovního klidu)
Pátek 2. 1. 2009 zavřeno.

Dále Obecní úřad Lednice oznamuje, že poplatky za 
svoz TKO na rok 2009, poplatky za psy na rok 2009 apod.,  
se začnou  vybírat až od 5. 1. 2009.
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Rok 1949
Rok 1949 nebyl bohat na zvláštní události. A tak za 

zmínku stojí pouze to, že v červenci při koupání v řece 
Dyji v místech pod turbinou utonula 17 letá Radkovičo-
vá z Hlohovce. Po usilovném pátrání přivolanými členy 
našeho sboru, byla nalezená br. Františkem Holubem 
starším.

Rok 1950
V roce 1950 proveden několikráte nových členů nábor, 

avšak přesto, že se přihlásilo poměrně dosti občanů ke 
členství, počet těch, kteří se zúčastňovali cvičení a hasič-
ské práce vůbec, zůstal nezměněn. Stále titíž bratři, kteří 
přes všechny překážky stále se snaží přesvědčit svoje 
spoluobčany o správnosti hasičské myšlenky. Než toto 
je všechno marné a nemá žádného kladného výsledku 
A tak minul i tento nebohatý na události, rok 1950.

Rok 1951
Do čela sboru postaveni tito bratři:
Pištěk František, předseda
Kelča Ludvík, velitel
Duda Josef, zástupce velitele
Denemark Václav, org. a vycv. referent
Létal František, jednatel
Trávníček Josef, pokladník
Jirásek Jiří, kult.prop. referent
Hrabě Václav, ref. prev. ochrany
Zita Michal, vedoucí samaritánů
Duda Josef, zbrojmistr
Rok 1951 je rokem, který přinesl sboru reorganisaci 

hasičstva. Náš dosavadní Sbor dobrovolných hasičů je 
přeorganisován na Místní hasičskou jednotu v jejímž 
čele postaven byl valnou hromadou bratr František Piš-
těk, důchodce Č.S.D. a místní požární sbor v čele s br. 
Ludvíkem Kelčou.

Na valné hromadě vytýčeny nejbližší cíle pro další 
práci. Jako první úkol byla určena oprava hasičské 
zbrojnice. V dosavadní zbrojnici v Lichtenštejnských 
jízdárnách proraženy nové dvéře do přilehlé místnosti a 
tato upravena na garáž pro obě motorové stříkačky, hadice 
a benzin. Vedlejší místnost upravena na zasedací síň pro 
odbývání spolkových schůzí a pro školení. Úprava obou 
místnosti byla prováděna po večerech a to mnohdy až 
do časných hodin ranních. Po 14 dnech práce ukončena 
a místnosti předány svému účelu.

Na této práci se podílelo hlavně těchto několik bratří: 
Duda Josef, Kelča Ludvík, Denemark Václav, Létal Franti-
šek, Zita Michal, Hrabě Václav a z dorostu Kelča Vlastimil 
a Turek Branko.

Po úpravách zbrojnice přikročeno k dalšímu úkolu a to 
k vyčistění polních studní v Lednickém katastru. Jednalo 
se o 3 studně. První ve Starých hluboká 9 metrů, druhá 

Z historie lednických hasičů
V. část – roky 1949–1951

pod farskou prátnou 18 metrů hluboká, a třetí u kaple na 
mikulovské silnici 16 metrů hluboká. K vyčerpání vody 
z těchto studní poprvé bylo Lednickým sborem použito 
hlubinového čerpadla tak zvaného ejektoru. Studny vy-
pumpovány a vyčistěny ještě před zahájením žní, takže 
i tento úkol byl splněn včas. Bratr Zita M., Kelča a Havlí-
ček opatřili studně ještě ochrannými budkami. Tato práce 
byla zvláště oceněna M.N.V. panem Suchyňou. V období 
žní stavěny protipožární hlídky. Náš sbor stavěl vždy 
dva může, kteří měli pohotovost ve Zbrojnici. O tom, že 
sbor byl na svoje úkoly dobře připraven svědčí výsledek 
poplachového cvičení, které nařídil přede žněmi velitel 
okresní požární ochrany.

Poplach vyhlášen v 0.30 hod. Přes to že nesmělo být 
k vyhlášení poplachu použito sireny, ani jiného hlasitého 
prostředku a bratři museli být voláni pouze spojkami, 
pracovalo na místě domnělého požáru již v 0.44 hod. 12 
bratři, a v 0.46 hod. již bylo stříkáno dvěma proudy. V 0.48 
bylo cvičení ukončeno a to již za účasti 15 bratři. Nechyběl 
ani nejstarší člen sboru František Holub st., který přes svůj 
již dosti vysoký věk se dostavil mezi prvními.
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V září letošního roku zemřel po krátké nemoci nejstar-
ší člen sboru br. Jos. Hromek, kapelník v Lednici. Jeho 
hasičská činnost začala již v 18 letech v roce 1890, kdy se 
stal členem místního smíšeného sboru. Až do své smrti 
se vždy hrdě hlásil k hasičské myšlence. Doprovozen 
byl členy našeho sboru za zvuku poplachové sireny na 
místní hřbitov kam rakev z jeho tělesnými pozůstatky 
byla zavezena na hasičském autě z Poštorné. A tak mi-

nul rok 1951, rok kdy byla opět oživena činnost sboru.
(V dalším pokračování se přeneseme do let 1952 a 1953. 

Dozvíme se o vzniku a příčinách několika velkých požárů, 
kdo další utonul v Dyji, jaká velká událost potkala lednic-
ký sbor, o přípravě a úspěších na hasičských cvičeních, o 
požáru traktoru při žních, či jaké dvě velké bolestné rány 
byly zasazeny našim lidodemo národům).

Zdeněk Pavlů

Chcete udělat někomu radost, někoho obdarovat kvě-
tinou či jiným doplňkem do bytu, navštivte květinářství 
U Růženky a určitě budete ochotně obslouženi (mluvím 
z vlastní zkušenosti). Abych i Vám zprostředkovala, co vše 
květinářství nabízí, zašla jsem za majitelkou paní Růženou 
Tlustou a pokládala otázky. 

1. Odkdy je v provozu Vaše květinářství?
V dubnu 2009 to budou tři roky. Rozhodli jsme se rychle. 

Ve středu jsme se dověděli, že končí květinářství pana Vy-
hnálka, večer jsme si řekli, že tedy otevřeme květinářství my. 
Během 4 dnů, kdy jsme pracovali ve dne, v noci, bylo nave-
zeno zboží a v pondělí jsme přivítali první zákazníky.

2. Co vše v prodejně nabízíte?
Samozřejmě květiny – řezané, v květináčích, vazby du-

šičkové, vánoční  i velikonoční, dekorace do bytu (lampy, 
svícny, obrazy, sošky….) a také starožitný nábytek z Anglie, 
Francie nebo Itálie.

3. Jaké akce, co se květinové výzdoby týká, jste zajiš-
ťovala?

Při návštěvě pana prezidenta v Lednici  jsem aranžo-
vala ikebany na My hotel, při módní přehlídce v lázních 
jsem sponzorsky zajišťovala květinovou výzdobu, také 
spolupracuji s obcí Lednice a některými 
restauračními zařízeními a k různým 
příležitostem  jim vážu kytice.  

4. Odkud květiny dovážíte? A co vše 
jste schopna zajistit?

Květiny dovážím z Brna a na objed-
návku jsem schopna sehnat cokoliv, co 
je u nás na trhu (někdy to trvá třeba 14 
dní – takže se to musí objednávat s před-
stihem, ale zajistím i  neobvyklé tropické 
rostliny).

5. Navštívili květinářství nějaké 
známé osobnosti?

Když se v Lednici a v okolí natáčel film 
Cesta do Vídně, členové filmového štábu 
byli našimi častými zákazníky. Velmi spo-
kojeni s nabídkou květin byla paní Ivana 
Chýlková a Tomáš Etzler. Naše prodejna 
se dokonce objevila na satelitním vysílání 
televize (výloha se zalíbila Angličanům, 
kteří prodejnu navštívili a natočili). 

6. Kde berete inspiraci ke způsobu  vázání a aranžo-
vání květin?

Růženka to má v sobě, do čeho se pustí, to se jí podaří 
(neudržel se manžel paní Tlusté). A paní Tlustá dodává 
– inspiraci hledám v časopisech, něco přidám, nebo jen tak 
chodím a dívám se, hlavně v zahraničí, často navštěvuji 
Rakousko, Německo…. Nejdřív mám nějakou představu, 
kterou zrealizuji. Nedělám vše sama – jsme s manželem 
tým – navzájem se doplňujeme. Chtěla bych se své práci 
věnovat víc, ale je to práce časově náročná.

7. Co přinesla nová silnice, která vede v těsnosti vašeho 
květinářství  i domu?

Pro obchod je silnice přínosem, ale větší hlučnost vadí 
klidnému spaní. Zpočátku jsme byli proti stavbě přeložky, 
podepsali jsme i petici, měli jsme strach z velkého hluku, 
ale hlavně z toho, že nám popraskají stěny domu.  Ale pan 
starosta slíbil zpevnění základů naší prodejny a také parko-
vací místa pro zákazníky. Nutno dodat, že co slíbil, to také 
splnil. Navíc je silnice kvalitně udělaná, dům se neotřásá, 
takže zatím jsme spokojeni.

Paní Růženě Tlusté za odpovědi děkuje Jana Pánková

Květinářství U Růženky
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Tisk: Tiskárna Blažej Pálka, Břeclav

VÁNO NÍ SLEVY TIC LEDNICE

Tri ko (minaret)        100 K

Tri ko (znak obce)       150 K

Puzzle 30 K

Kniha M ste ko Lednice      390 K

Klí enka 80 K

Odznak obce   27 K

DVD - LVA vid ti 50 K

Skleni ka Lednice   30 K

Hrní ek ajový s motivem zámku  80 K

Hrní ek malý s motivem zámku  50 K

Kravatová spona

v sametové krabi ce 300 K

Keramický obrázek s Minaretem    150 K

Půjčky 3 – 50000,-- Kč 
do 48 hodin bez ručitele a zástavy majetku

tel.: 606 128 894

Půjčky 6000 – 20000
pro všechny zaměstnance, důchodce, 

podnikatele (i s 0 na daň př.) a ženy na MD.

Bez ručitele, bez poplatku, rychle a levně

Tel.: 775 699 334
www.prijemne-penize.cz

Restaurace ONYX
Lednice

Vás srdečně zve na

SPECIALITY ZE 
ZVĚŘINY A

DOMÁCÍ UDÍRNY
Ve dnech 16. 12. – 21. 12. 2008

Rezervace na tel.:
519 340 988, 608 600 556

Poděkování
Rodina Zahradníčkova děkuje všem, 

kteří se společně s námi přišli rozloučit s naší dra-
hou Marií Zahradníčkovou 

na její poslední cestě dne 10. 11. 2008.
Děkujeme


